

بسم الله الرحمن الرحيم

عيد الفطر 1428 هجري 2007/10

كتبها الشيخ: يونس علي
ترجمها: د . فهيم بوخطوة

الله أكبر ، الله أكبر ، الله أكبر ، ولا إله إلا الله ، والله أكبر والله الحمد ، الحمد لله الذي ، بنعمته تتم الصالحات ، والحمد لله الذي هدانا لهذا وما كنا لنهتدي لولا أن هدانا الله . وأشهد أن لا إله إلا الله وحده لا شريك له ، خصنا بخير كتاب أنزل وأكرمنا بخير نبي أرسل ، وأتم علينا النعمة بأعظم دين شرع ، دين الإسلام فقال جل في علاه ((اليوم أكملت لكم دينكم وأتممت عليكم نعمتي ورضيت لكم الإسلام ديناً)) المائدة.

أما بعد فيا أيها الإخوة المسلمون .. فهذا يوم العيد ، عيد الفطر ، والأعياد عندنا دين وتأتي بعد عبادة فقد جاء عيد الفطر بعد عبادة الصيام وجاء عيد الأضحى بعد عبادة الحج فالعيد عندنا عبادة ودين كما جاء في الحديث ان النبي صلى الله عليه وسلم دخل المدينة فوجد الناس يلعبون ويلهون في يومين فقال : (عن الله قد أبدلكم الله يومين خيرا منهما ، يوم الفطر والأضحى) فأبدل الله هذه الأمة بيومي اللعب واللهو ويومي الذكر والشكر والمغفرة والعفو .

الله أكبر ، الله أكبر ، الله أكبر ، ولا إله إلا الله ، والله أكبر والله الحمد
أيها الإخوة المسلمون والمسلمات لقد جعل النبي صلى الله عليه وسلم خطبة العيد وصايا جامعة مانعة شريفة المعاني وعظيمة المقاصد والمباني ، فأول هذه الوصايا ، أوصيكم ونفسي بتقوى الله تعالى حق التقوى فقد قال تعالى : يا أيها الذين آمنوا اتقوا الله حق تقاته ولا تموتن إلا وأنتم مسلمون) وقال (يا أيها الذين آمنوا اتقوا الله ولتنظر نفس ما قدمت لغد واتقوا الله إن الله خبير بما تعملون) وجاء عن النبي صلى الله عليه وسلم أنه قال (يا أيها الناس اتقوا ربكم وصلوا خمسكم وصوموا شهركم وأدوا زكاة أموالكم وأطيعوا إذا أمركم تدخلوا جنة ربكم) رواه النسائي وجاء عنه أيضا أنه قال (اتق الله حيثما كنت أتبع الحسنة السيئة تمحها وخالق الناس بخلق حسن) رواه البخاري ومسلم . والتقوى هي الخوف من الجليل والعمل بالتنزيل والاستعداد ليوم الرحيل .

الله أكبر ، الله أكبر ، الله أكبر ، ولا إله إلا الله ، والله أكبر والله الحمد
 أيها المسلمون أوصيكم باستشعار معنا العيد وبالفرح وسرور عن ابن عباس رضي
 الله عنهما يرفعه: ((إذا كان يوم عيد الفطر هبطت الملائكة على أبواب السكك تنادي
 بصوت تسمعه الخلائق إلا الإنس والجن: يا أمة محمد اخرجوا إلى رب كريم يعطي
 الجزيل، فإذا برزوا إلى مصلاهم قال الله تعالى: يا ملائكتي ما جزاء الأجير إذا عمل
 عمله؟ قالوا: إلهنا وسيدنا أن توفيه أجره، فيقول الله: أشهدكم أنني قد جعلت ثوابهم من
 صيامهم وقيامهم مغفرتي ورضواني، وعزتي وجلالي لا يسألوني اليوم في جمعهم
 هذا شيئاً في الآخرة إلا أعطيتموه، ولا لديناهم إلا نظرت لهم، انصرفوا مغفوراً لكم))
 قال مورك العجلي: "فيرجع قوم من المصلى كيوم ولدتهم أمهاتهم".
 وفي الحديث عن النبي صلى الله عليه وسلم : ((إن لربك عليك حقاً، وإن لبدنك
 عليك حقاً، وإن لزوجك عليك حقاً، وإن لزورك عليك حقاً))، وقال بعض السلف:
 "رَوَّحُوا عن هذه القلوب ساعة وساعة؛ فإنها تكل كالأبدان".

والدين الإسلامي ينقل خطوات المسلم في طريق مأمون، وينقله من حال إلى حال،
 ومن حسن إلى أحسن، فيجدد حياته وحيويته ويدفعه للإصلاح والإصلاح ويأخذ بيده
 إذا عثر.
 ففرِّحوا بالعيد ، أدخلوا السرور على أهاليكم وأبنائكم وإخوانكم .

الله أكبر ، الله أكبر ، الله أكبر ، ولا إله إلا الله ، والله أكبر والله الحمد
 للعيد معنى رباني ومعنى انساني ، والمعنى الرباني يتجلى بربط الأعياد بعبادات
 الإسلام لأن العيد صلاة وتكبير وتهليل و تحميد وشكر لله عز وجل . أما المعنى
 الإنساني يتجلى في ألا ينسى الإنسان أخاه ، وألا يفرح وحده ، وألا يكون أنانيا ،
 وليس من الإسلام أن يأكل ملء بطنه ويضحك ملء سنه ، وينام ملء جفنه ، ويجمع
 على مندته ما لذ وطاب من الطعام والشراب وبجواره أناس لا يجدون ما يمسك
 الرmq أو يطفئ الحرق ، ومن يئن من الجوع أنين الملسوع ولا يجد شيئاً يقدم إليه ،
 ولهذا شرعت زكاة الفطر ، ليوسع فيها الإنسان على نفسه وعلى جيرانه وأحابه ثم
 ليوسع بعد ذلك على الفقراء من حوله ، ولا يجوز للناس أن يعيشوا في دائرة مغلقة
 على أنفسهم وإنما لابد من التكافل والتعاون ، قال تعالى : (فلا اقتحم العقبة وما
 أدراك ما العقبة ، فك رقبة ، أو إطعام في يوم ذي مسغبة ... وتواصوا بالصبر
 وتواصوا بالمرحمة)

الله أكبر ، الله أكبر ، الله أكبر ، ولا إله إلا الله ، والله أكبر والله الحمد أيها المسلمون والعيد من شعائر الإسلام الظاهرة، وحكمه الباهرة، ومنافع العيد كثيرة، ومصالحه وفيرة، فمنافع العيد في العقيدة، ومنافع العيد في العبادة، ومنافع العيد في الشريعة، ومنافع العيد في الاجتماع الإنساني، ومنافعه في الدنيا والآخرة. أما منافع العيد في العقيدة: فإن أحكام العيد تكرر توحيد الله على عباده وما يجب للرب على خلقه من العبادة التي لا تنبغي إلا لله، بما يتضمن هذا العيد من الدعاء والتعظيم والانقياد والاستسلام والحب ونحو ذلك مما هو خالص حق الله تعالى، قال الله تعالى: (وَأَنَّ الْمَسَاجِدَ لِلَّهِ فَلَا تَدْعُوا مَعَ اللَّهِ أَحَدًا) [الجن:18].

وأما منافع العيد في العبادة: فإن تعاليم العيد تتحقق بها العبادة لرب العباد؛ حيث يتم في فريضة العيد الذل والخضوع لله مع المحبة للرب، والعبادة يدور قطب رحاها على المحبة والذل والخوف، قال بعض السلف: "من عبد الله بالخوف وحده فهو خارجي، ومن عبد الله بالحب وحده فهو زنديق، ومن عبد الله بالذل والخوف والمحبة فذلك هو العابد"، قال تعالى: (إِنَّهُمْ كَانُوا يُسَارِعُونَ فِي الْخَيْرَاتِ وَيَدْعُونَنَا رَغَبًا وَرَهَبًا وَكَانُوا لَنَا خاشِعِينَ) [الأنبياء:90].

وأما منافع العيد في الشريعة فمن حيث إظهار فرائض الإسلام وشعائر الدين وإعلان تعاليم الإسلام، وإعلاء شأن شرائع الإيمان ليبقى الدين الإسلامي محفوظًا قويًا عزيزًا منيعًا لا تؤثر فيه معاول الهدم ولا تمتد إليه يد التغيير والتبديل لأن الإسلام ذاته قويٌّ في تشريعاته، يمتزج بالفطرة امتزاج الروح بالبدن ويسهل تعلم أحكامه على الكبير والصغير والذكر والأنثى، والحاضر والبادي.

فأركانه مشاهدة ظاهرة، وحدوده علانية، وتعاليمه وأحكامه منشورة وطبيعته عالمية، قال تعالى: (فَأَقِمْ وَجْهَكَ لِلدِّينِ حَنِيفًا فِطْرَةَ اللَّهِ الَّتِي فَطَرَ النَّاسَ عَلَيْهَا لَا تَبْدِيلَ لِخَلْقِ اللَّهِ ذَلِكَ الدِّينُ الْقَيِّمُ وَلَكِنَّ أَكْثَرَ النَّاسِ لَا يَعْلَمُونَ) [الروم:30]، ولهذه القوة الذاتية يزداد صفاء كل يوم ويتسع انتشارًا ويثبت رسوخًا، فهو كالشمس في علوه وكضياءها في دنوه، فالحمد لله الذي جعلنا مسلمين مؤمنين.

وأما منافع العيد في الاجتماع فيتحقق بالعيد الألفة بين المسلمين وانطفاء الأحقاد والضغائن والعداوة ويتم التعاطف والتراحم والتزاور وتنتهي القطيعة، ويتبادلون

المنافع، وفي الحديث: ((مثل المؤمنين في توادهم وتراحمهم وتعاطفهم كمثل الجسد الواحد إذا اشتكى منه عضو تداعى له سائر الجسد بالسهر والحمى)).

الله أكبر، الله أكبر، الله أكبر، الله أكبر، الله الحمد، الله أكبر ولا إله إلا الله والله الحمد.

عباد الله، الصلاة الصلاة فإنها عمود الإسلام وناهية عن الفحشاء والآثام، أقيموها في بيوت الله جماعة؛ فإنها أول ما يُسأل عنه العبد فإن قبلت قبلت وسائر العمل، وإن ردت، ردت وسائر العمل.

وأدوا زكاة أموالكم طيبة بها نفوسكم، فمن أداها فله البركة في ماله والبشرى له بالثواب، ومن بخل بها فقد محقت بركة ماله والويل له من العقاب.

وصوموا شهر الصيام وحجوا بيت الله الحرام تدخلوا الجنة بسلام، وعليكم ببر الوالدين وصلة الأرحام فقد فاز من وفى بهذا المقام، وأحسنوا الرعاية على الزوجات والأولاد والخدم ومن ولاكم الله أمره، وأدوا حقوقهم واحملوهم على ما ينفعهم وجنبوهم ما يضرهم قال تعالى: (يَا أَيُّهَا الَّذِينَ ءَامَنُوا قُوا أَنفُسَكُمْ وَأَهْلِيكُمْ نَارًا وَقُودُهَا النَّاسُ وَالْحِجَارَةُ عَلَيْهَا مَلَائِكَةٌ غِلَظٌ شِدَادٌ لَا يَعْصُونَ اللَّهَ مَا أَمَرَهُمْ وَيَفْعَلُونَ مَا يُؤْمَرُونَ) [التحریم:6].

وفي الحديث: ((كلكم راع، وكلم مسئول عن رعيته)).

الله أكبر، الله أكبر، لا إله إلا الله، والله أكبر، الله أكبر، والله الحمد. أيها المسلمون، إياكم والشرك بالله في الدعاء والاستغاثة والاستعانة والذبح والنذر والتوكل ونحو ذلك من العبادة؛ فمن أشرك بالله في عبادته فقد حرم الله عليه الجنة قال تعالى: (إِنَّهُ مَنْ يُشْرِكْ بِاللَّهِ فَقَدْ حَرَّمَ اللَّهُ عَلَيْهِ الْجَنَّةَ وَمَأْوَاهُ النَّارُ وَمَا لِلظَّالِمِينَ مِنْ أَنْصَارٍ) [المائدة:72].

وإياكم وقتل النفس التي حرم الله، ففي الحديث: ((لا يزال المسلم في فسحة من دينه ما لم يصب دمًا حرامًا)).

وإياكم والربا؛ فإنه يوجب غضب الرب، ويمحق بركة المال والأعمار، قال الله تعالى: (يَا أَيُّهَا الَّذِينَ ءَامَنُوا اتَّقُوا اللَّهَ وَذَرُوا مَا بَقِيَ مِنَ الرِّبَا إِن كُنْتُمْ مُؤْمِنِينَ* فَإِن لَّمْ

تَفْعَلُوا فَأْذَنُوا بِحَرْبٍ مِّنَ اللَّهِ وَرَسُولِهِ [البقرة: 278، 279]. وفي الحديث: ((الربا نيف وسبعون بابًا أهونها مثل أن ينكح الرجل أمه)).

وإياكم والزنا؛ فإنه عار ونار، قال تعالى: (وَلَا تَقْرَبُوا الزَّانِيَ إِنَّهُ كَانَ فَاحِشَةً وَسَاءَ سَبِيلًا) [الإسراء: 32]، وفي الحديث: ((ما من ذنب أعظم عند الله بعد الشرك من أن يضع الرجل نطفته في فرج حرام)).

وإياكم وعمل قوم لوط؛ فقد لعن الله من فعل ذلك، ولعن رسول صلى الله عليه وسلم فاعل ذلك، لعنه ثلاثًا.

وإياكم والمسكرات والمخدرات فإنها موبقات مهلكات توجب غضب الرب، وتمسخ الإنسان فتجعله كالحيوان، يرى الحسن قبيحًا والقبيح حسنًا، عن جابر رضى الله عنه أن النبي صلى الله عليه وسلم قال: ((كل مسكر حرام، وإن على الله عهدًا لمن يشرب المسكر أن يسقيه من طينة الخبال، عصارة أهل النار)) رواه مسلم والنسائي.

وإياكم وأموال المسلمين وظلمهم؛ فمن اقتطع شبرًا من الأرض بغير حق طوقه الله إياه من سبع أراضين.

وإياكم وأموال اليتامى والمساكين؛ فإنه فقر ودمار، وعقوبة عاجلة ونار.

وإياكم وقذف المحصنات الغافلات؛ فإن ذلك من المهلكات.
الله أكبر، الله أكبر، الله أكبر، الله أكبر، الله أكبر لا إله إلا الله والله الحمد.

وإياكم والغيبة والنميمة؛ فإنها ظلم للمسلم وإثم تذهب بحسنات المغتاب وقد حرمها الله بنص الكتاب.

وإياكم وإسبال الثياب والفخر والخيلاء؛ ففي الحديث: ((ما أسفل من الكعبين فهو في النار)).

يا معشر النساء، اتقين الله تعالى، وأطعن الله ورسوله، وحافظن على صلاتكن، وأطعن أزواجكن، وارعين حقوقهم، وأحسن الجوار، وعليكن بتربية أولادكن التربوية

الإسلامية ورعاية الأمانة, وإياكن والتبرج والسفور والاختلاط بالرجال، وعليكن بالستر والعفاف تكنن من الفائزات، وتدخلن الجنة مع القانتات، ويرضى عنكن رب الأرض والسماوات.

عن عبد الرحمن بن عوف رضى الله عنه قال النبي صلى الله عليه وسلم : ((إذا صلت المرأة خمسها وصامت شهرها وحفظت فرجها، وأطاعت زوجها قيل لها: ادخلي من أي أبواب الجنة شئت)) رواه أحمد والطبراني.

وعن ابن عباس رضى الله عنهما قال: شهدت الصلاة يوم الفطر مع رسول الله صلى الله عليه وسلم فجاء إلى النساء مع بلال فقال: ((يَا أَيُّهَا النَّبِيُّ إِذَا جَاءَكَ الْمُؤْمِنَاتُ يُبَايِعَنَّكَ عَلَى أَنْ لَا يُشْرِكْنَ بِاللَّهِ شَيْئًا وَلَا يَسْرِفْنَ وَلَا يَزْنِينَ وَلَا يَقْتُلْنَ أَوْلَادَهُنَّ وَلَا يَأْتِينَ بِبُهْتَانٍ يَفْتَرِينَهُ بَيْنَ أَيْدِيهِنَّ وَأَرْجُلِهِنَّ وَلَا يَعْصِيَنَّكَ فِي مَعْرُوفٍ فَبَايِعْنَهُنَّ وَأَسْتَغْفِرْ لَهُنَّ اللَّهُ إِنَّ اللَّهَ غَفُورٌ رَحِيمٌ)) [الممتحنة:12]، ثم قال: ((أنتن على ذلك)) قالت امرأة: نعم يا رسول الله.

وروى الإمام أحمد أن أمانة بنت رقية بايعت رسول الله صلى الله عليه وسلم على هذه الآية وفيه ((ولا تنوحى ولا تتبرجى تبرج الجاهلية)).

الله أكبر الله أكبر لا إله إلا الله، والله أكبر الله أكبر، والله الحمد.
بارك الله لي ولكم في القرآن العظيم، ونفعي وإياكم بما فيه من الآيات والذكر الحكيم، ونفعنا بهدي سيد المرسلين وقوله القويم، أقول قولي هذا وأستغفر الله العظيم لي ولكم ولسائر المسلمين من كل ذنب فاستغفروه إنه هو الغفور الرحيم.

In the name of Allah most gracious most Merciful

Eid Al-Fitr

12 October 2007

Written by Sk. Dr. Younis Ali

Translated by: Dr. Faheem Bukhatwa.

Allah Akbar, Allah Akbar,
Allah is the greatest, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

All thanks be to Allah for giving us the best book, and to have bestowed us with the best prophet (PPBU); He made His mercies to us complete with this religion, the Muslim faith.

You people, this day is a feast (eid) day for us Muslims. In Islam our feasts are just a worship legitimized by Allah, and His prophet (PPBU) conveyed it us. For us the feasts are two: Eid el-Fitr which comes after the fasting worship and complements it. Fasting is being the third pillar of Islam. And eid Al-Adha sacrifice which comes after the worship of Hajj and complements it. Hajj is being the fourth pillar of Islam. When the prophet (PPBU) came to Madina they had two days during which they played. He said {Allah has replaced for you two better days, they day of Fitr and the day of Adha}. Allah has replaced for this nation the two days of amusement and distraction with two days of remembering and thanking Allah and forgiveness and absolution.

Dear beloved, the beloved prophet (PPBU), in the Eid khutbah (ceremony or talk) he used to give commandments that were so noble in its meaning. Yet, the ceremony was so powerful and of wide scope, far reaching, of eloquent lessons and morals, so truthful and purely for advice. The first advice

Allah Akbar, Allah Akbar,

Dear beloved, I would give you the advice the messenger used to give in his ceremony. Allah says in His book: {you believers, be God-fearing truthfully, and only die as Muslims} and he also said: {You believers, be god fearing, and let each soul look at what it did for tomorrow, and be god-fearing, For Allah is so aware of what you do}.

He also said: {O' People, be god fearing, and do your five prayers, and fast your month, and give charity for your earnings, and obey when you are commanded, you shall enter paradise.}

The prophet (PPBU) said :{ where ever you happen to be, be god- fearing. And each sin you make, follow it up with a good deed it will wipe it off. And treat people in the best of manners }

God-fearing means fear from Allah, living by the book, content with the little and getting ready for the day of departure..

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

The messenger (PPBU) said: {when Eid Fitr approaches, angels descend down to earth, they line up the sides of the roads calling with a voice which can be heard by all creatures of Allah except the Jinn and man-kind, they say: yea the nation of Mohammad, come on out to a generous Lord who gives in abundance, and forgives the great sin. And when people assemble to the place of prayer, Allah says to his angles: “My angles, what would be the reward of a worker who does his/her work? They say: Our Lord and our Master, payment of reward in full. Allah says: I shall make you witness that I have made their reward in their fast and Quiam just for my satisfaction and forgiveness. Go for you are forgiven.

The messenger (PPBU) said: {You have some obligation towards your God, and you have an obligation towards your body, and you have an obligation towards your spouse, and you have an obligation towards your heart}. Have fun on Eid day, bring joy to your families, children and brethrens.

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

The Eid has a Godly meaning and a human meaning. The Godly meaning manifests by relating Eids with Islamic worships. For Eid also contains, prayers, praising of Allah, Glorifying Him, and making thanks to Him.

The human meaning manifests its self in that a human is not to forget about his brother or sister. An individual is not to be joyful in isolation; and not to be selfish, it is not in Islam for an individual to fill his stomach with food, and have a mouth full of laughter, and sleep fills his eyes, and puts on his dining table the best of food and drink while people round him don't have food. It is for this reason the Eid-al-Fitr charity is established. So an individual can cause relief to his neighbours, friends and the poor round him/her. People are not to live in isolation but must cooperate and be united in solidarity.

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

Eid has numerous benefits in faith, in worship, in Islamic law, and benefits in human society, and benefits in this life and the life after.

About the benefits in Faith: The Eid regulations repeats the singularity of Allah for the slaves. And the obligation of Allah towards his creations. For the worship can only be to God. And this Eid contains supplication (duaa), glorifying loving, submission and the following of the guidance. All this is done with pure intentions for Allah.

While the benefits of Eid for Worship: is shown in that the spirit of the Eid reflects the worship of God. For in Eid one becomes humble towards Allah. And worship its self is centered on love, fear and humility or humbleness.

While the benefits for the Islamic law is apparent in the way the obligations and rituals are clearly seen, and the teachings of Islam are announced. Its basis is viewing a visual phenomenon. Its limits are announced, and its rules and regulations are published, and its nature is world wide. And because of this self strength; each day it gets clearer, and spreads wider and it is fixed more solidly. It is as high as the sun, yet as close as its rays are. Thanks be to Allah for making us Muslims and believers.

While the benefits of Eid socially are apparent in the feeling of closeness between Muslims; and disappearance of feelings of animosities, bitterness and grudges. On the contrary, better feelings, visits, kindness and ending to breakups and feuds. The messenger (PPBU) said : {the believers, they way their lover, feelings, and kindness is like the body whenever one organ suffers, the entire body attend to it with fever and sleeplessness.}

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

Slaves of Allah, the prayers, the prayers. Prayers are the main column of Islam. Prayer keep you off the bad and monstrous acts and sins. Keep prayers up in Allahs houses in congregations. For in the Day of Judgment; the first thing a slave is judged for is his/her prayers. If his/her are accepted then all other acts and deeds are accepted. And if prayers are rejected then all other acts are rejected.

And pay your zakah or charity with good feelings. This who does will receive blessings to his riches and money, and the good tidings to him/her with the good reward. While this who denies it then the blessings are removed off his money, and can look forward to a sever punishment.

And fast your month of fasting; and go for pilgrimage or Haj to Haram mosque; and you will enter paradise in peace. Remember that you must care for and treat well your parents and those of kin. Similarly take care of your wives and children, and servants and employees, and those in whom you are in charge. Give them their rights, and encourage and advice them to what's beneficial to them. And spare them what is harmful to them. Allah says:

{You believers, protect your selves and your families from a fire, which is fueled by people and rocks, guarded by tough and rough angels, who never disobey Allah whenever He commands them, and they do what they are commanded.} Tahreem/6.

The messenger said: {Each one of you is a carer, and each of you is responsible for what he is in charged with}

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

O'Muslims, make sure you make no partners with Allah, either when you make a prayer, supplication or when you seek help and support. Whenever you make a sacrifice or a vow then make it to Allah alone. Never put any power of trust or dependency into any one or anything but Allah. For this who does includeds partners with Allah in worship; Allah will prohibit him from entering paradise. Allah says: {whoever associate others with Allah, shall be forbidden from paradise, and his destiny shall be the fire. And those transgressors shall have no supporters} Ma-eda/72.

(إِنَّهُ مَنْ يُشْرِكْ بِاللَّهِ فَقَدْ حَرَّمَ اللَّهُ عَلَيْهِ الْجَنَّةَ وَمَأْوَاهُ النَّارُ وَمَا لِلظَّالِمِينَ مِنْ أَنْصَارٍ) [المائدة:72].

O' Muslims, Never kill a soul which Allah has made prohibited. The messenger said: {A Muslim is still with plenty of room to maneuver within his religion as long as he/she does not kill a prohibited blood}

O' Muslims do not deal in usury or deal in interests in financial transactions and money loans. That brings the anger of God. It destroys the blessings off your money and your lives. Allah says: {you who have faith, fear Allah and give up what's left of usury if you are true believers. If you do not then be warned with a war from Allah and His messenger} 2-278/279.

(يَا أَيُّهَا الَّذِينَ ءَامَنُوا اتَّقُوا اللَّهَ وَذَرُوا مَا بَقِيَ مِنَ الرِّبَا إِن كُنْتُمْ مُؤْمِنِينَ *فَإِن لَّمْ تَفْعَلُوا فَأْذَنُوا بِحَرْبٍ مِّنَ اللَّهِ وَرَسُولِهِ) [البقرة:278، 279].

The messenger of Allah (PPBU) said: {Reba or Usury has seventy odd doors, The easiest of them is like having intercourse with ones mother}.

Also do not go near adultery, for it is shame and hell fire. Allah says: {and do not go near adultery, it is a wrongful act and an evil route} Esraa-32.

(وَلَا تَقْرُبُوا الزَّوْجَىٰ إِنَّهُ كَانَ فَاحِشَةً وَسَاءَ سَبِيلًا) [الإسراء:32]

The messenger of Allah (PPBU) said: {No other sin is greater with Allah after associating partners with Allah; more than a man placing his semen into a sinful vulva}.

Also do not do the act that the people of the prophet Loot did. Allah and His messenger curse not once but three times those who do.

Also, do not take all forms of drugs that affect your mind. They are a course of destruction and necessitate the anger of God. It also turns a human into an animal who sees beauty as ugliness and sees ugliness as beauty. The messenger said: {Every thing that makes you drunk is illegal}

((كل مسكر حرام، وإن على الله عهدًا لمن يشرب المسكر أن يسقيه من طينة الخبال، عصارة أهل النار))
رواه مسلم والنسائي.

Be warned of transgressing against Muslims and Muslims' moneys.

Be warned of the moneys of orphans and the poor. That brings certain destruction and loss of wealth, and a certain later punishment in hell fire.

Be warned of talking in bad about the innocent girls and women.

Be warned of back biting and of talk about others of what they do not like. Be it be true or false. It is a transgression against a Muslim, and a sin and takes away rewards of good deeds. Allah has made it Haram.

Be warned being boastful and arrogant and proud, and showing off and feeling greater than others.

O' Muslim women, fear Allah, and obey Allah and his messenger. Keep up your prayers, obey your husbands, protect their rights upon you, be good to the neighbours. And bring up well your children.

Do not show off what you have got, and over expose, or unnecessarily mix with men. Cover your selves with modesty and you shall be winners; and you shall enter paradise with the good ones, and Allah will be happy and contented with you.

The messenger (PPBU) said: {if a woman prays her five prayers, and fasts her month, and does not have sex out side the marriage, and obeyed her husband, she will be told: Select the door you like to enter paradise}. And Allah says:

((يَأَيُّهَا النَّبِيُّ إِذَا جَاءَكَ الْمُؤْمِنَاتُ يُبَايِعْنَكَ عَلَىٰ أَنْ لَا يُشْرِكْنَ بِاللَّهِ شَيْئًا وَلَا يَسْرِفْنَ وَلَا يَزْنِينَ وَلَا يَقْتُلْنَ
 أَوْلَادَهُنَّ وَلَا يَأْتِينَ بِبُهْتَانٍ يَفْتَرِينَهُ بَيْنَ أَيْدِيهِنَّ وَأَرْجُلِهِنَّ وَلَا يَعْصِيَنَّكَ فِي مَعْرُوفٍ فَبَايِعَهُنَّ وَأَسْتَغْفِرْ لَهُنَّ اللَّهُ إِنَّ
 اللَّهَ غَفُورٌ رَحِيمٌ)) [الممتحنة:12]

Allah Akbar, Allah Akbar, Allah Akbar, No god but Allah, Allah Akbar, and thanks be to Allah.

May Allah give us the blessings of the Quran. And may He make us benefit from its verses and contents. And may Allah make us benefit from the guidance of the messenger.

I ask Allah's forgiveness for all of us.